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1.  Otvorenie – Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia 

13. zasadnutie Valného zhromaždenia Združenia miest a obcí okresu Komárno otvoril a viedol 
predseda združenia Mgr. Béla Keszegh. 
 
Béla Keszegh -  na zasadnutí zvlášť vítam hostí, ktorí prijali pozvanie na dnešné zasadnutie – 
pani Vieru Juricovú – Melušová, vedúcu Sprostredkovateľského orgánu pre Integrovaný 
regionálny operačný program Nitrianskeho samosprávneho kraja, pána Štefana Králik, tiež SO 
IROP NSK, pani Andreu Fialovú z RRA Komárno a pozvanie tiež prijala a k rokovaniu sa pridá 
neskôr, pani doc. Ing. Mária Fáziková, CSc. zo Slovenskej poľnohospodárskej univerzity v Nitre 
z katedry regionalistiky a rozvoja vidieka. V úvode by som chcel hneď vyzdvihnúť dôležitosť 
prípravy životaschopných projektov, aby sa mohli čerpať finančné prostriedky EÚ. Keď nebudú 
projekty, čerpanie bude v regiónoch nerovnomerné. K tomuto je ešte dôležité mať 
vypracované ďalšie dokumenty. Preto na dnešné zasadnutie boli prizvané aj tie obce, ktoré 
nie sú členmi Združenia, aby sme mohli aj s nimi spolupracovať. Doterajší stav bude 
vyhodnotený a budú presné čísla, že ako je na tom náš okres v porovnaní s ostatnými okresmi. 
Budeme musieť vytvoriť Kooperačnú radu SPR Komárno. Nápomocná bude aj Regionálna 
rozvojová agentúra Komárno. Nitriansky samosprávny kraj už aj vyčlenil finančné prostriedky 
na osobné náklady týchto agentúr, aby prostredníctvom Asistenčných centier, ktoré vytvoril 
NSK, písali pre obce projekty.  
 
Súčasne konštatujem, že valné zhromaždenie je uznášaniaschopné, nakoľko je prítomná 
nadpolovičná väčšina všetkých členov združenia (prezenčná listina tvorí prílohu zápisnice).  
 
Za overovateľov zápisnice boli navrhnutí:  

- Ing. István Domin, starosta obce Iža,  
- Ing. František Bachorec starosta obce Bajč.  

 
Hlasovanie č. 1 k návrhu overovateľov  
Prítomní členovia jednohlasne schválili návrhy na overovateľov.  
(Uznesenie č. 19/2023) 
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K návrhu programu valného zhromaždenia:  

K návrhu programu rokovanie neboli vznesené žiadne pozmeňujúce návrhy.  

Hlasovanie č. 2 k návrhu na uznesenie k programu zasadnutia   
Prítomní členovia jednohlasne schválili návrh programu zasadnutia.  
(Uznesenie č. 20/2023) 
 
 
Schválený program zasadnutia:  
 

1. Otvorenie  

2. Kontrola plnenia uznesení  

3. Informatívny materiál o činnosti združenia  

4. Vstup Združenia do Regionálnej rozvojovej agentúry Komárno 

5. Integrovaná územná stratégia Strategicko–plánovacieho regiónu Komárno 

6. Rôzne a záver  

 
2. Kontrola plnenia uznesení  
Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia  
(predložený materiál tvorí prílohu zápisnice) 
 
K predloženému materiálu nemal nikto pripomienky ani pozmeňujúce návrhy.  
 
Hlasovanie č. 3 k návrhu na uznesenie k informatívnej správe o plnení uznesení 
Prítomní členovia jednohlasne berú na vedomie informatívnu správu o plnení uznesení 
Valného zhromaždenia Združenia miest a obcí okresu Komárno ku dňu 18. 10. 2023 
(Uznesenie č. 21/2023) 
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3. Informatívny materiál o činnosti združenia  
Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia  
(predložený materiál tvorí prílohu zápisnice) 
 
Predseda združenia informoval prítomných o pripravovanom stretnutí so štátnym tajomníkom 
MIRRI Michalom Kaliňákom, ktorý pracoval aj v ZMOS, takisto s poslancami NR SR pánom 
Erikom Vlčekom a Zuzanou Matejičkovou.  
 
K predloženému materiálu nemal nikto pripomienky ani pozmeňujúce návrhy.  
 
Hlasovanie č. 4 k návrhu na uznesenie k informatívnej správe o činnosti združenia 
Prítomní členovia jednohlasne berú na vedomie informatívnu správu i činnosti Združenia 
miest a obcí okresu Komárno.  
(Uznesenie č. 22/2023) 
 
4. Vstup združenia do Regionálnej rozvojovej agentúry Komárno 
Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia  
(predložený materiál tvorí prílohu zápisnice) 
 
Predseda združenia priblížil, že ostatné združenia už sú člnmi Regionálnej rozvojovej agentúry 
a bolo by prínosné, aby aj Združenie miest a obcí okresu Komárno, ktoré zastrešuje celý okres, 
by sa stalo členom Regionálnej rozvojovej agentúry aj vzhľadom na to, že budú poskytovať 
asistenčné služby, a aby členovia združenia mohli tieto služby plne využívať, aby čerpanie 
finančných prostriedkov bolo čo najúspešnejšie. Nový predseda RRA , primátor mesta 
Kolárovo pán Béla Halász, by chcel oživiť činnosť RRA, má jasné predstavy a plány ako vylepšiť 
ich činnosť.  
 
Hlasovanie č. 5 k návrhu na uznesenie k  vstupu Združenia miest a obcí okresu Komárno do 
Regionálnej rozvojovej agentúry Komárno 
Prítomní členovia jednohlasne súhlasia so vstupom Združenia miest a obcí okresu Komárno do 
Regionálnej rozvojovej agentúry Komárno  
(Uznesenie č. 23/2023) 
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5. Integrovaná územná stratégia Strategicko-plánovacieho regiónu Komárno 
Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia  
(predložený materiál tvorí prílohu zápisnice) 
 
Bolo podpísané memorandum o spolupráci, ktoré podpísal Nitriansky samosprávny kraj, 
mesto Komárno, Združenie obcí dolného žitného ostrova, Združenie Most priateľstva – 
Hídverő társulás, Združenie obcí Mikroregión Hurbanovo a okolie a Združenie miest a obcí 
okresu Komárno. V rámci Strategicko-plánovacieho regiónu Komárno vytvoríme Kooperačnú 
radu, ktorá bude rozhodovať o veciach a reprezentovať náš región. Teraz by som odovzdal 
slovo pani Viere Juricovej – Melušovej, aby informovala prítomných, že čo schválila Rada 
partnerstva NSK v septembri. Aké sú termíny a akým spôsobom by sa mohlo naštartovať 
čerpanie. Takisto o alokáciách, že na čo môžeme čerpať finančné prostriedky. Po odovzdaní 
informácií by sme potom prešli k tomu, ako by  sme mohli spoločne pripraviť ten kľúčový 
dokument k čerpaniu finančných prostriedkov.  
 
Viera Juricová – Melušová – čo je veľmi dobré, že už máme v regiónoch otvorené asistenčné 
centrá, ktoré musia byť hlavne nápomocné vám. Hovorím to otvorene, aby to počuli aj 
zástupcovia RRA-čky. Máme územie, ktoré okrem tých dvoch červených fľakov má zatiaľ 
v alokácii schválené okolo 120-miliónov. Zajtra ideme do Terchovej, kde sa dozvieme, že koľko 
finančných prostriedkov sa má ešte pridať, aký bude kľúč rozdeľovania medzi jednotlivými 
VUC-kami.  Nitra má svoju vlastnú alokácia a tam dole Komárno – Nové Zámky má svoje 
vlastné UMR a svoju stratégiu. Základom je dobre urobené PHSR schválené zastupiteľstvom 
a jeho súčasťou je Integrovaná územná stratégia. Tu sú tie kľúčové veci, ktoré sa dajú použiť 
pri projektoch. Máme 5 priorít – problémom tohto regiónu je pitná voda – v Levickom regióne 
obce nemajú pitnú vodu v Zlatomoraveckom a Topoľčianskom a potom je infraštrukturálny 
bod kanalizačný. V dvojtýždňových intervaloch sedíme s pánom g.r. Milešom a Štefekom 
a komunikujeme o tom, že odkiaľ tie peniaze, ako to pripraviť, prakticky obce nemajú na 
spolufinancovanie, čiže snažíme sa to riešiť cez Západoslovenské vodárne a kanalizácie. Oblasť 
zdravotníctvo a sociálna oblasť – je to kľúčová oblasť máme starnúci región – potrebujeme 
dobudovať domy ošetrovateľskej starostlivosti, potrebujeme dobudovať sociálnu službu 
a psychologické poradne. Ďalšou oblasťou je oblasť dopravy – je tu aj problém dopravy hlavne 
tých našich mostov do 10 metrov nad 10 metrov. Máme výbornú databázu, odbor dopravy 
schválil prostredníctvom zastupiteľstva úplne perfektnú databázu, že mosty do 10 metrov by 
mali ísť z rozpočtu VUC-ky, nad 10 metrov sa pripravuje cez program OP Slovensko, buď cez 
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dopytovo orientované výzvy, teraz išli dve cesty a most, alebo cez Integrovanú územnú 
stratégiu s tým, že čo najmenej peňazí sa bude snažiť VUC-ka brať z tej teritoriálne alokácie, 
skôr cez dopytovo orientované projekty, to znamená, že nie z toho nášho regionálneho 
koláča, z tých 122-miliónov, ale z tej obálky ministerstva dopravy, lebo každé to ministerstvo 
má svoju finančnú obálku, ktorými bude vyhlasovať výzvy, čiže to bude jedna možnosť a druhá 
možnosť je ísť cez Radu partnerstva. Rada partnerstva je vlastne zastúpenie 52 členov – 
hlasujúcich plus dvaja členovia nehlasujúcich, ktorí sú zástupcovia UMR. Sú to komory – 
Komora regionálnej samosprávy aj miestnej samosprávy aj štátnej správy a sociálno-
ekonomických partnerov. Kľúčové sú prvé dve komory, ktoré musia byť uznášaniaschopné 
a mať nadpolovičnú väčšinu a tam bude aj váhové zastúpenie regiónu SPR Komárno a tých 
ďalších okresov alebo SPR v rámci kraja v rámci tej druhej komory. Spomenula by som 
cyklodopravu – sú pripravené veľmi pekné projekty. Približne pred rokom sme dávali tú 
integrovanú územnú stratégiu do Rady partnerstva, vtedy sme hovorili o nejakých 160 
integrovaných územných investíciách. Teraz je ich 81 a možno, po 30. októbri, kedy majú 
úlohy naše asistenčné centrá RRA-čky, nám predloží integrovanú územnú investíciu, každú 
jednu rozpitvanú a rozpracovanú do jednotlivých aktivít, tak tam, možno že ich bude 100 , 
možno 60, ale tam už musia byť reálne pripravené projekty.  A tu už ideme skutočne do 
tuhého, čo aj hovoril pán primátor, každý projektový zámer, ktorý je súčasťou integrovanej 
územnej investície napr. tu v Komárne máme – Atraktívna ponuka v území Hurbanovska 
a máme tu Nesvady – Svätý Peter – Pribeta. Napr. v tejto  integrovanej územnej investície sú 
súčasťou tri obce, a teraz, zástupcovia asistenčného centra musia rozpracovať ako tu vidíme 
Projekt 1, ďalšia obec bude Projekt 2, ďalšia obec bude Projekt 3 -  a tam už musia byť 
rozpracované konkrétne aktivity a konkrétne sumy s tým, či je už pripravené právoplatné 
stavebné povolenie, nejaké územné rozhodnutie. Nehovoríme, že musí byť teraz to 
právoplatné stavebné, ale musíme vidieť už teraz tie rozpočty , lebo takto spracované 
integrované územné investície majú za úlohu predložiť RRA-čky a asistenčné centrá do 30. 
októbra. Toto je teraz veľmi dôležité, že ako to uchopíme, treba si sadnúť so zástupcami 
asistenčného centra. Dostávame sa do takej pozície, že musíme ukázať, že vieme tie peniaze 
minúť, ktoré nám boli dané a o tom rozhoduje tých 56 zástupcov Rady partnerstva. Ak 
projekty budú životaschopné a Rada partnerstva bude koncom januára, dostanete pokyn do 
10. novembra spracovať projektové formuláre spolu s asistenčnými centrami a môžu ísť na 
schválenie do Rady partnerstva. Keď Rada partnerstva bude v decembri, tak tie formuláre 
budete robiť pomalším tempom a v tejto fáze dáme schváliť len tieto integrované územné 
investície. My sme pripravili vzor (pozn. rozdaný na zasadnutí VZ ZMOOK, ktorý tvorí prílohu 
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zápisnice), že čo tam treba napísať a ako to treba pripraviť. Je dôležité aby pracovníci 
asistenčného centra na dennej báze s vami komunikovali a posielali vám návrhy a my to 
budeme pripomienkovať.  
 
Béla Keszegh – ďakujem pekne, išli by sme ďalej. K úspešnosti projektov je potrebný aj 
spoločný dokument. Odznel taký návrh, aby sme mali spoločný PHSR, niektoré obce majú 
svoje PHSR, aj mesto Komárno, avšak keby sme mali spoločný PHSR, v tom prípade, by ste ani 
nemuseli mať vlastný PHSR, môžete ho nahradiť spoločným PHSR, čiže môže to byť pre vás aj 
výhodou, ušetrili by ste nejaké finančné prostriedky. To čo by sme ale ešte potrebovali je 
dokument IÚS (Integrovaná územná stratégia), ktorý je potrebný k Programu OP Slovensko 
a IROP, ktorého vypracovanie by sme spolufinancovali. Pán primátor mesta Hurbanovo, Peter 
Závodský zaslal mailom informáciu – závery zo stretnutia Združenia obcí – Mikroregion 
Hurbanovo a okolie, kde zaujali stanovisko k vypracovaniu IÚS.  
 
Peter Závodský – vypracovanie PHSR je veľmi zdĺhavý a komplikovaný proces, finančne 
náročný, my sme mali taký návrh, či by sa nedala vypracovať len Integrovaná územná 
stratégia. Samozrejme je otázka, či majú všetky obce vypracované PHSR. Z Mikroregiónu 
Hurbanovo naši členovia majú všetci vypracované PHSR.  
 
Béla Keszegh – môžeme dostať informáciu, či by to stačilo takto, lebo to vyzerá ako veľmi 
pragmatické riešenie.  
 
Viera Juricová – Melušová – z toho pragmatického hľadiska by to bolo jednoduchšie, ale majú 
všetci starostovia schválené platné PHSR? Pretože zákon hovorí, že každá obec by mala mať 
platné PHSR. Pokiaľ vám končí ku koncu roku, tým pádom už nemôžete ísť cez Program 
Slovensko. Toto je realita. Čiže buď si každá obec urobí vlastné PHSR a v nadväznosti na tieto 
PHSR-ká sa vypracuje rýchlo Integrovaná územná stratégia, ktorá bude podmnožinou alebo sa 
urobí spoločné PHSR, ktorého súčasťou bude IÚS, ako jeden celok.  
 
Béla Keszegh – bolo by dobré keby sme spojili celý región, aby sme mali spoločné projekty, 
musíme vytvoriť jednu sieť a spoločne rozmýšľať. Ale povedzte si aký máte na to názor, či 
máme vypracovať spoločné PHSR, vďaka čomu by ste mali kvalitný,  aktuálny dokument 
a nemuseli by ste zvlášť riešiť váš dokument – PHSR, alebo ideme zvlášť a potom sa k tým 
PHSR-kám vypracuje IÚS.  
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Viera Juricová- Melušová – ešte by som doplnila, že PHSR musí byť vypracované spolu 
s akčným plánom, väčšinou si ten starosta stanovuje akčný plán na 2 roky a ten akčný plán sa 
dá aktualizovať ako súčasť PHSR a tým, preto sa vlastne predlžuje platnosť PHSR, to sú vlastne 
vaše projektové zámery.  
 
Rozália Szalay (starostka obce Klížska Nemá) – takže pri spoločnom PHSR si každá obec bude 
musieť aktualizovať svoj akčný plán? 
 
Viera Juricová Melušová – samozrejme, oni to bez toho ani neurobia.  
 
Mária Fáziková -  ja by som k tomu povedala také praktické veci. Keď si predstavíte, že keby 
sme mali robiť Integrovanú územnú stratégiu pre SPR Nitra na základe individuálnych PHSR-
riek jednotlivých obcí, tak to vám poviem, že by to trvalo strašne dlho, pretože si ich najprv 
musíme všetky naštudovať. Každé to PHSR-ko má inú štruktúru, máte tam inú databázu, iným 
spôsobom vyhodnotené, takže tú analytickú časť by sme tak či tam museli robiť znova celú, 
takže to je určite dlhší proces a veľmi pracný, ktokoľvek to bude spracovávať. Je to veľmi ťažká 
cesta, ísť po individuálnych PHSR-kách. Je omnoho jednoduchšie dať si urobiť spoločnú PHSR-
ku a z toho sa potom IUS-ka dá už veľmi ľahko zadefinovať.  
 
František Bachorec (starosta obce Bajč) – ja by som navrhoval, tu všetko hovorí za to, aby sme 
mali spoločné PHSR, lebo tu by potom aspoň jedna osoba mala prehľad o celom dianí v okrese 
Komárno. Lebo, napr. ja si tam dám, že chcem cyklotrasu, dá tam aj susedná obec, že chce, 
a nevieme o sebe.  A keby sa to robilo spoločne, tak rovno máme tú spoločnú databázu. Je to 
oveľa rozumnejšie.  
 
Béla Keszegh – tak prosím, aby sme hlasovali, kto je za vypracovanie spoločného PHSR?  
 
Hlasovanie č. 6 hlasovanie o tom, či má byť  vypracované spoločného PHSR pre SPR Komárno 
Za vypracovanie spoločného Programu sociálneho a hospodárskeho rozvoja pre SPR Komárno 
hlasovala nadpolovičná väčšina prítomných členov združenia  
 
Mária Fáziková – ešte by som doplnila, že obec môže mať aj svoje vlastné PHSR, to vôbec nie 
je problém, len musí byť zosúladené.  
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Béla Keszegh – zhodli sme sa na spoločnom PHSR. Jednu ponuku sme už vyžiadali od pani 
Fázikovej, ale vyžiadame aj ďalšie.  Združenie miest a obcí je otvorené aj na spolufinancovanie. 
Oslovíme aj tých, ktorí nie sú našimi členmi, či majú alebo nemajú záujem byť súčasťou toho a  
sa podieľať na spolufinancovaní. V každom prípade bude spoločné PHSR prínosom, aby sme 
mohli efektívne čerpať finančné prostriedky. Metodika je rovnaká, budeme vidieť aké sú 
spoločné ciele a akým smerom pôjdeme ďalej. Ja nechcem riešiť len mesto Komárno, ja 
chcem riešiť celý región. Dokonca, možno aj vo verejne správe bude reforma, tie menšie obec 
budú mať iný status, takže musíte spolupracovať. Pretože ani to nie je efektívne, že na 
Slovensku existuje 2900 samospráv. Krajiny podobnej veľkosti – Nórsko, Fínsko majú 300 
samospráv, u nás je 2900. Viac ako 150 samospráv má menej ako 100 obyvateľov. Viac ako 
1000 samospráv má menej ako 500 obyvateľov.  Takto sa nedajú efektívne čerpať peniaze. 
Samozrejme bude nejaká snaha ako spojiť tie aktivity. Máme tu ďalší návrh na 
spolufinancovanie. Dostali sme ponuku na 11000 eur, ale momentálne toľko peňazí na účte 
nemáme, ale začali by sme vyjednávať nejaké lepšie podmienky, mohlo by nám pomôcť aj 
asistenčné centrum, prostredníctvom nich by sa zabezpečili nejaké podklady k vypracovaniu 
PHSR a nebolo by potrebné, aby zhotoviteľ PHSR navštívil každú jednu obec. Každý by prišiel 
do Komárna a takýmto spôsobom by sme znížili výdavky. Momentálne máme k dispozícii na 
tento účel 5000 eur. My by sme oslovi aj tie obce, ktoré nie sú členmi združenia, aby 
proporcionálne, na základe počtu obyvateľov prispeli určitou čiastkou na vypracovanie tohto 
dokumentu. Momentálne je tu jeden návrh, že na spolufinancovanie by sme prispeli čiastkou 
5000 eur, aby sme mali nejaký mandát na to, aby sme mohli začať rokovania. Oslovíme aj tie 
obce, ktoré nie sú členmi, majú dve možnosti, buď sa rozhodnú, že vstúpia do združenia, 
zaplatia členský príspevok a tým pádom je to vybavené, alebo dáme na každého obyvateľa 
nejakú tarifu, rozhodnú sa, či je to akceptovateľné alebo nie a podľa toho s nimi budeme 
spolupracovať. Určite však pošleme ponuku, aby tie obce, ktoré nie sú členmi, vstúpili do 
združenia, a tu teraz nejde o financie, pretože členský príspevok je 10 centov na obyvateľa, 
v prípad Virtu to bude okolo 30 eur, v prípade Bátorových Kosích okolo 300 eur, ide tu hlavne 
o to, by sme boli vždy v kontakte a riešili spoločne veci. Teraz by sme išli hlasovať o návrhu na 
uznesenie k  vypracovaniu spoločného dokumentu PHSR, aby sme vyčlenili 5000 eur na 
zhotovenie tohto dokuemntu. Následne v ďalšom roku, keď nabehnú na účet členské 
príspevky, môžeme vyčleniť ďalšie finančné prostriedky.  
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Hlasovanie č. 7 k návrhu na uznesenie  na poskytnutie finančných prostriedkov vo výške 5000 
eur na spolufinancovanie nákladov na vyhotovenie spoločného Programu hospodárskeho 
a sociálneho rozvoja Strategicko-plánovacieho regiónu Komárno 
Prítomní členovia jednohlasne schvaľujú návrh na poskytnutie finančných prostriedkov vo 
výške 5000 eur na spolufinancovanie nákladov na vyhotovenie spoločného Programu 
hospodárskeho a sociálneho rozvoja Strategicko-plánovacieho regiónu Komárno.  
(Uznesenie č. 24/2023) 
 
6. Rôzne a záver 
 
Ďakujem pekne každému za účasť, chcel by som poprosiť každého, aby spolupracoval pri 
vypracovaní spoločného dokumentu PHSR a dodržiaval termíny, ktoré stanoví spracovateľ 
dokumentu. Na záver by som chcel všetkých prítomných pozvať do vedľajšej sály na obed.  
 

V Komárne dňa 18. októbra 2023 

 

Zapísala: Anna Szabóová 

 

          Mgr. Béla Keszegh, v.r. 
            predseda združenia  
 

 

Overovatelia : 

 Ing. István Domin, v.r.     .................................................. 

 

 Ing. František Bachorec, v.r.       ................................................. 
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Prílohy:  

- Pozvánka na zasadnutie Valného zhromaždenia ZMOOK konaného dňa  
18. októbra 2023 

- Prezenčná listina  
- Uznesenia zo zasadnutia 

- Materiály z rokovania  


